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Братисава - Комесар за проширење Европске уније Штефан Филе оценио је у разговору
за данашњи словачки дневник СМЕ да резолуција УН о Косову отвара врата ЕУ и Србији
и Косову, али је истакао да ниједна страна неће моћи "пречицама" ка чланству.

  

Филе је нагласио да је сада најважније какви кораци ће уследити после резолуције, а да
није битно ко је око резолуције попустио или није, већ то што је постигнут јединствен
став 27 чланица Уније и Србије о тако осетљивом питању какво је Косово.

  

- То је важан чин који ће отворити врата за решавање многих питања, укључујући и
европску перпсективу, не само за Србију већ и за Косово. Показаним јединством у
Њујорку престајемо да само причамо о европској перспективи, већ почињемо да је
заједнички остварујемо - рекао је Филе словачком листу.

  

Европски комесар за проширење није ни сада желео да помиње било какав датум
уласка Србије и Косова у ЕУ.

  

- Важно је да се приступни процес одвија за обе земље паралелно. Мислим да нико неће
желети да кочи једну земљу да би је она друга сустигла, или да некоме прави пречице
да надоканди пропуштено. Према свакој ћемо приступати према њеним заслугама -
рекао је Филе.

  

Он је одбацио оцене да је ЕУ тренутно уморна од проширења и да није спремна да
прима нове чланице, подсетивши да се последњих осам година расправљало о реформи
европских институција, а да до усвајања Лисабонског споразума није ни било простора
за даља проширења.
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- То се сада променило. Дуже време нисмо имали кандидата који је био стопроцентно
спреман за чланство. Надам се да ће Хрватска ускоро бити такав кандидат - рекао је
Филе.

  

Европски комесар такође је подржао улазак Турске у Унију, јер, како је казао, ЕУ није
верски клуб, а ако Турска прихвати европске вредности, има право на место у Унији.

  

– Али проблем у преговорима је кипарско питање. Његово решење било би велики
подстрек преговорима - закључио је Штефан Филе.

  

(Данас)
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